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 Meditatie
Eben-Haëzer
Samuel nu nam een steen en stelde dien tussen Mizpa en tussen
 Sen, en hij noemde diens naam Eben-Haëzer; en hij zeide: 
Tot hiertoe heeft ons de HEERE geholpen.  (1 Sam. 7:12)

Een steen van hulp voor de HEERE, in verwondering en dankbaarheid. Nee, dat is geen  
vrucht van onze akker. De oorzaak hiervan ligt in het paradijs. Nodig is dat Gods Geest  
(opnieuw) aan Zijn voeten brengt. Aan Eben Haezer gaat een bede-en boetedag vooraf.

Deze ‘Vaste koers’ verschijnt rond onze jaarlijkse dankdag. De Heere is het zo waard dat 
we Hem erkennen. Het heeft ons aan niets ontbroken. Weldaden, onverdiende zege-
ningen, kleding, voedsel… Het land bracht zijn vruchten voort. Onze kinderen ontvingen 
onderwijs op de scholen: 100 jaar onderwijs op grond van Schrift en belijdenis. 500 jaar 
reformatie… De Heere gaf Zijn Woord, van zondag tot zondag en in de week. Woorden 
van zaligheid. Woorden van eeuwig leven voor geestelijk doden. Gods volk mocht onder-
wijs ontvangen. Wie heeft er voor u gezorgd, persoonlijk, huiselijk, maatschappelijk en 
kerkelijk? Een nieuw kabinet is aangetreden, met enkele christen politici. Onze raadslie-
den en geachte wethouder ontvingen kracht, lust en liefde om hun dienende arbeid te 
verrichten. De ontmoeting met onze nieuwe burgemeester, mevrouw van Egmond, geeft 
reden tot dankbaarheid. Nee, in ons is niets te roemen. Wij moeten ons schamen, als we 
op ons zelf zien. Gods Naam moet de eer ontvangen. Zijn trouw is groot. Eben-Haëzer. Niet 
ons, o HEERE, niet ons, maar Uw naam geef eer, om Uwer goedertierenheid, om Uwer waarheid 
wil, zingt de dichter uit Psalm 115. 
Samuel heeft daar ook een indruk van. Hij roept het volk Israël bij elkaar te Mizpa. Daar 
zal hij voor hen bidden om vergeving van hun zonden en verlossing van de Filistijnen. 
Eerst gieten de kinderen Israëls water uit voor Gods aangezicht. Aan Eben-Haëzer gaat 
schuld eigenen en schuld belijden vooraf. Wonder van Goddelijke genade, de HEERE, de 
VerbondsJehova zal Zich zeker over het volk ontfermen in gunst en genade. Niet om de 
voorbede van Samuel. Maar om de grote Voorbidder en dankdagGave, de Heere Jezus 
Christus. Op grond van Zijn Offerbloed en voorbede hoort en verhoort de HEERE het ge-
bed. Als de vijand op Israël afstormt en Samuel bidt, offert hij een melklam als beeld van 
het offer van de komende Christus, het Lam Gods, Dat de zonden der wereld wegneemt. 
Alleen in het werk van Zijn Zoon is er verzoening van de schuld en vergeving van de 
zonde. Alleen in het bloed van Jezus Christus is de hitte van Gods gramschap geblust, Zijn 
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toorn gestild en de weg gebaand naar de troon van Zijn genade. Zijn volkomen gerechtig-
heid en heiligheid redt van de dood. 
Dat is Zijn welbehagen. Dat heeft zijn grond in de verdiensten van Christus en heeft zijn 
troost en zekerheid in het toepassende werk van de Heilige Geest. Daarom: Eben Haezer. 
Steen van hulp. God hoort en verhoort om Jezus’ wil. Samuel richt een gedenksteen op, 
opdat Israël dit goddelijke wonder nooit meer vergeten zal. 
Eben-Haëzer: Tot hiertoe heeft de HEERE ons geholpen. Daar stijgt de ware ootmoed en 
dankbaarheid uit het hart omhoog: Wat zullen wij de Heere vergelden voor Zijn weldaden 
aan ons bewezen? Wat is de HEERE goed voor arme zondaren en ondankbare schepselen. 
Eben-Haëzer. Een dankdagsteen… Een steen op de plaats waar wij buigen voor Hem in 
het stof. Maar ook de plaats waar Hij opzoekt en Zich ontfermt over een ontrouw volk, 
naar Zijn grondeloze barmhartigheid in Jezus Christus. Zijn onveranderlijke verbonds-
trouw schittert hier voor een onwaardig Israël. Dan wordt het dankdag.
Keert tot u zelf in. Zie terug. Zie omhoog. Mag u voor het eerst of opnieuw een gedenk-
steen oprichten? Dan komt God alle eer toe. Dan buigt u diep. Jezus Christus krijgt alle 
waarde voor u. In Hem lig de toekomst voor Zijn Kerk vast en zeker. 

Ds. D.W. Tuinier
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 Van de redactie
Beste SGP-leden,
Voor u ligt er weer een nieuwe uitgave van ‘Een Vaste 
Koers’. Er is door de diverse mensen weer heel wat werk 
aan besteed om het boekje weer uit te geven. Hartelijk dank 
daarvoor! Vanuit de redactie kort het een en ander over de 
veranderingen wat betreft de PA/PKV’s binnen Reimerswaal.
Binnen de meeste PA/PKV’s zien we het, veel leden en een 
lage opkomst bij politieke avonden. Dat is erg jammer! Juist in 
deze tijd is betrokkenheid op Schriftuurlijk-gebonden politiek 
zo belangrijk! Met alle tekort en gebrek proberen we met de verschillende geledingen hier 
vorm aan te geven. Vanuit de redactie roepen we alle SGP-leden in Reimerswaal op om 
trouw mee te leven met het werk van de SGP en daarbij ook de avonden te bezoeken die 
daarvoor georganiseerd worden. Een stukje meeleven voor de verschillende bestuurders 
doet altijd erg goed! Daarbij willen we vooral ook de jongeren betrekken. Vanuit dit 
oogpunt zijn er diverse vergaderingen geweest om te komen tot een oplossing. 
Met de verschillende afgevaardigden van de verschillende PA’s en PKV’s, de GA en de 
SGP-Jongeren is er gesproken over een nieuw te vormen commissie die een nieuwe 
impuls probeert te geven aan de betrokkenheid op het werk van de SGP. Uiteindelijk is er 
in een goede harmonie en samenwerking besloten daadwerkelijk een nieuwe commissie 
op te richten waarin elke PA en PKV vertegenwoordigd is. Ook vanuit de GA en de SGP-
Jongeren Reimerswaal zijn er een aantal mensen bij betrokken. Deze nieuwe commissie 
is vanaf het voorjaar 2017 opgestart en heeft de naam gekregen: ‘PR-commissie SGP 
Reimerswaal’. Deze commissie fungeert onder het toezicht van de Gemeentelijke Afdeling 
van de SGP.
Wat doet deze commissie? Deze commissie zal twee avonden per jaar organiseren 
rondom een politiek onderwerp. Elk SGP-lid in Reimerswaal wordt hiervoor uitgenodigd. 
Hiermee vervalt de politieke avond van elke PA/PKV en worden deze avonden als het 
ware ineengeschoven. Wel zal elke PA/PKV nog een eigen ledenvergadering houden en 
zal elke PA/PKV zelf een tijdrede organiseren. Verder zal deze commissie zorg dragen 
voor het uitgeven van ‘Een Vaste Koers’: zoals gebruikelijk was twee keer per jaar. Ook 
zal deze commissie campagne voeren in verkiezingstijd, in het bijzonder tijdens de 
gemeenteraadsverkiezingen. De commissie bestaat uit de volgende personen: Jaco 
Zandee (voorzitter), Stefan Bruinooge (vice-voorzitter), Leon Hoekman (1e secretaris), 
Martin van Manen (2e secretaris), Marc van der Helm (penningmeester), Maarten Both 
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(campagneleider), Rinus van den Berge, Ton Boers, Jan van Ginkel, Koos de Jager, Johnny 
van Koeveringe, Johan Meeuwsen (namens GA-bestuur), Rien Sinke (namens SGP-fractie) 
en Leander Tramper.   
We hopen op een goede samenwerking in de toekomst en op uw aller steun en komst 
voor de gemeenteraadsverkiezingen en de SGP-avonden!

Redactie ‘Een Vaste Koers’

F. P. Koster - Plasseweg 6 - 4414 NC Waarde
Tel.: 0113 - 504656
Gsm: 06 - 53873984
Fax: 0113 - 50 4011
E-mail: info@koster-boomkwekerij.nl

www.koster-boomkwekerij.nl

Topkwaliteit vruchtbomen en kleinfruitstruiken voor de Europese Markt
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 Van de voorzitter
U zult wel weten dat we volgend jaar in het voorjaar weer 
naar de stembus geroepen worden om onze stem uit te 
brengen voor de gemeenteraadsverkiezingen. Om precies 
te zijn zal dat zijn op D.V. 21 maart. Het lijkt me goed om 
u als lezer eens mee te laten kijken naar de procedure die 
gevolgd wordt voordat het zover is. Er is voor het bestuur 
van de Gemeentelijke Afdeling (GA) heel veel werk aan 
verbonden. Een groot deel daarvan ligt reeds achter ons. Al 
in 2016 (!) zijn we met de voorbereidingen begonnen. Het 
bestuur vergaderde toen, en een van de agendapunten was 
om de kandidaat-lijsttrekker te kiezen. Het bestuur heeft 
toen besloten om opnieuw onze vriend Jaap Sinke naar voren te schuiven. In maart 
2017 hebben we een ledenvergadering belegd. Dat was in Waarde. Toen is er door de 
afgevaardigden gestemd. Men kon onze wethouder opnieuw kiezen, maar de keuze 
zou ook op een andere persoon kunnen vallen. De uitslag was verblijdend: wethouder 
Sinke werd unaniem gekozen als nieuwe lijststrekker. Daaruit spreekt een flink stuk 
vertrouwen. Hij verdient dat ook. Heel fijn dat de achterban dat ook uitspreekt op deze 
manier.
Ondertussen is er door de secretaris van de GA een brief naar de kiesverenigingen 
gestuurd met het verzoek om kandidaten voor de lijst aan te dragen. De besturen van 
de kiesverenigingen hebben hierover nagedacht. Ze hebben toen ook aan de leden 
gevraagd om hierin mee te denken. Uiteindelijk heeft elk bestuur een lijstje met namen 
ingediend bij de GA. Bij de namen van degenen die ook daadwerkelijk beschikbaar zijn 
voor de gemeenteraad, is een sterretje geplaatst. Op 25 maart moest dat werk gebeurd 
zijn. Toen begon het werk van de Selectie Advies Commissie. Deze commissie bestond 
uit de volgende personen: De lijsttrekker Jaap Sinke, de secretaris van het GA-bestuur 
Rien Sinke, de voorzitter van de PKV Waarde, Jossé de Koeyer, twee bestuursleden van 
PKV Yerseke, Rinus van den Berge en Jack Doudeijns en mijn persoon. De opdracht die 
deze commissie meekreeg was als volgt: stel een concept-kandidatenlijst samen die 
representatief is voor de SGP te Reimerswaal. De commissie moet in staat zijn om de 
concept-lijst te motiveren. Dus over elke plek op deze concept lijst is goed nagedacht in 
verschillende bijeenkomsten. 
Wij hebben eerst een plan van aanpak gemaakt. Toen hebben we gesprekken gevoerd 
met sommige personen vanuit de aangeleverde lijsten. We hebben tijdens die gesprekken 

S.D. van Koeveringe
voorzitter Gemeentelijke
afdeling SGP-Reimerswaal
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gelet op de volgende criteria: 
beginselvastheid, Integriteit, 
deskundigheid, politieke 
affiniteit en verbale kwaliteiten. 
Ook hebben we gekeken of 
iemand teamplayer is of meer 
op eigen houtje functioneert. 
We hebben als commissie heel 
zorgvuldig de kwaliteiten van 
deze mensen gewogen en dat 
vervolgens vertaald naar een 
puntensysteem. Zodoende 
kwam er een bepaalde 
volgorde tot stand. Dit was 
echter nog niet alles. Het was 
uiteraard heel erg nodig om 
ook nog op andere zaken te letten. Denk bijvoorbeeld aan de volgende zaken: Zijn de 
afzonderlijke 5 kernen (Krabbendijke, Kruiningen, Rilland, Waarde en Yerseke) bij deze 
lijst zo goed mogelijk vertegenwoordigd? Kan de achterban zich herkennen in de lijst qua 
kerkelijke gezindte? Hoe zit het met de leeftijd van de kandidaten? Met andere woorden: 
is er een goede mix van jongeren en ouderen? Al deze criteria zijn ook zorgvuldig 
overwogen. Na al dit denkwerk kwam uiteindelijk de concept kandidatenlijst naar voren, 
die toen uiteindelijk naar de kiesverenigingen/afdelingen werd gestuurd. 
Toen brak de zomervakantie aan. Na een welverdiende rustperiode  werd het werk weer 
opnieuw ter hand genomen. Op 15 september is er op elke kern een ledenvergadering 
gehouden. Opzettelijk is het zo georganiseerd dat elke vereniging/afdeling op hetzelfde 
moment vergaderde. Het is immers denkbaar dat er op een niet correcte wijze invloed 
zou kunnen worden uitgeoefend op de leden van een vereniging, als op plaats X deze lijst 
eerder wordt gepresenteerd dan in plaats Y. Na 15 september zijn er vanuit enkele kernen 
vragen en opmerkingen gekomen over de concept-lijst. Deze vragen zijn van een antwoord 
voorzien. Het bestuur heeft er ook nog een keer een bespreking aan gewijd. Maar dit 
alles heeft er niet toe geleid dat de concept-lijst werd aangepast. Op 20 oktober is de lijst 
nogmaals aan de leden worden voorgelegd in een ledenvergadering van de Gemeentelijke 
Afdeling. Er is toen geen kritiek meer geoefend op de samenstelling van de lijst. Wel werden 
er nog wat vragen gesteld. De lijst is toen vervolgens officieel vastgesteld.
Nu dit allemaal achter de rug is moet er alleen nog een heleboel administratief 
werk worden gedaan. Onze secretaris zal er weer druk mee zijn! Er moeten 

De selectieadviescommissie, v.l.n.r. M.W. Sinke, J.P. Sinke,
S.D. van Koeveringe, J.J.D. de Koeijer, J.C. Doudeijns en
M.J. van den Berge.
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bewilligingsverklaringen worden toegestuurd en ingediend op het gemeentehuis. 
Hetzelfde moet gebeuren met integriteitsverklaringen. Dit alles moet worden verzameld 
van de 30(!) personen die op de lijst staan. En dan nog allerlei formulieren waar ik u 
verder niet mee zal vermoeien. En dan is het ook nog eens zo dat dit alles helemaal 
foutloos moet worden ingediend op het gemeentehuis… Ik herinner me, toen ik zelf 
secretaris was, dat de hiervoor verantwoordelijke ambtenaar elk fout lettertje er uit 
haalde. Nu begrijpt u dat onze secretaris eigenlijk wel een taart of zoiets dergelijks zou 
moeten krijgen. Als we al zijn uren eens zouden moeten betalen, dan zou de contributie 
nog wel wat omhoog moeten. Ik herinner me nog goed hoeveel tijd en energie me dit 
toentertijd kostte. 
De secretaris gaat dit te zijner tijd ergens in januari op het gemeentehuis inleveren ter 
controle. Hij krijgt dan zijn werk weer mee terug, eventueel voorzien van commentaar. 
Op 5 februari is het de dag der kandidaatstelling. Dan worden alle documenten officieel 
ingediend. Op D.V. 21 maart is het zover: Gemeenteraadsverkiezingen 2018. Steunt u 
onze partij met uw stem? Let u ook op dat er geen stemmen verloren gaan? Denk aan uw 
oude vader of moeder, oom of tante, die niet meer naar de stembus kan. Zorgt u dat in 
zulke gevallen de volmachten geregeld worden? Hoe spijtig zou het zijn als er een zetel 
verloren gaat omdat iemand dit vergeet! Dat is denkbaar! 
En wat nog belangrijker is: krijgen deze zaken ook een plekje in uw persoonlijk gebed? 
Want….

Vergeefs op bouwen toegelegd;
Vergeefs, om 't huis voltooid te zien,
Gezwoegd, gezweet, o arbeidsliên,
Zo God Zijn hulp aan 't werk ontzegt.
Vergeefs, o wachters, is uw vlijt,
Zo God niet Zelf de stad bevrijdt.

S.D. van Koeveringe

     Harthoorn Shovelverhuur Waarde
Julianastraat 21 Tel.: 06 - 22263207 / 0113 - 50   2787
4414 AP  Waarde E-mail: amharthoorn@hetnet.nl
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 Uit het Europees Parlement
Contra de ‘normaliteit’ van antisemitisme in Europa
Staat, kerk en samenleving aan zet!

Veel Nederlanders vragen zich vandaag af:
Wat kunnen we verwachten van de nieuwe  
Nederlandse regering?
Die vraag stelde zich vorige week ook de hoofdredacteur 
van het oudste Nederlandse weekblad, Nieuw Israëlitisch 
Weekblad. Logisch genoeg raadpleegde hoofdredacteur 
Esther Voet alvast het regeerakkoord.
In haar analyse voor de Joodse gemeenschap spreekt zij haar 
teleurstelling uit dat ‘de toekomstige regering, in tegenstelling 
tot bijvoorbeeld het Verenigd Koninkrijk en Duitsland, niet 
voornemens blijkt de belangrijke Europese werkdefinitie van antisemitisme op te nemen 
in de Nederlandse wet’.
Esther Voet besluit met: ‘Ook rept het akkoord met geen enkel woord over extra 
inspanningen in het onderwijs om antisemitisme tegen te gaan.’
Deze observaties van het Nieuw Israëlitisch Weekblad raken mij persoonlijk. Als christen, 
als Nederlands staatsburger, als lid van het Europees Parlement en evengoed als oud-
leraar geschiedenis in het middelbaar onderwijs.
Deze observaties leiden tot mijn politieke ervaringen van de afgelopen jaren in Europa, 
met het beschamende maatschappelijk verschijnsel van de ‘normaliteit’ van het 
antisemitisme op het continent van de Holocaust.
Let wel, het geladen woord ‘normaliteit’ in samenhang met Jodenhaat verzuchtte alweer 
vele jaren geleden een gepensioneerd medicus van Joodse origine in onze aangename 
maandelijkse ontmoetingen in Straatsburg. Ik hoor hem nog zeggen: ‘Het antisemitisme 
in Europa is de normaalste zaak van de wereld geworden.’
Toen kon ik nog niet bevroeden direct getuige van deze ‘normaliteit’ te worden, nog 
wel in het hart van de Europese politiek, op mijn werkplek, het Europees Parlement.  
Daar hield de Palestijnse leider Machmud Abbas eind juni 2016 een rede waarin hij de 
aloude stereotype antisemitische leugen van de Joodse bronnenvergiftiger opvoerde. Bij 
Machmud Abbas figureerden Israëlische rabbijnen als de kwade geesten die hun regering 
zouden hebben opgeroepen het water te vergiftigen om ‘Palestijnen te doden’. Tot mijn 
verbijstering en ontsteltenis ontving Machmud Abbas na zijn rede een staande ovatie. 

Bas Belder, lid van het 
Europees Parlement voor 
de SGP
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De toenmalige voorzitter van het Europees Parlement, Martin Schulz, roemde diens 
optreden als ‘inspirerend’.
Wat is er ‘inspirerend’ aan het verspreiden van klassieke Jodenhaat, nu toegepast op de 
Joodse Staat Israël, zo vraagt de Duitse onderzoeker prof. Schwarz-Friesel zich volkomen 
terecht af. Hoe kan dat onverholen en zonder gevolgen openlijk gebeuren? Omdat, zo 
concludeert de Duitse wetenschapper, antisemitisch gedachtegoed in onze Europese 
samenleving weer ‘normaal’, weer ‘acceptabel’ is.
In een opiniebijdrage plaatst prof. Schwarz-Friesel een urgente, prangende vraag die ons 
allen, en zeker christenen, direct aangaat: ‘Wer wird später sagen können oder behaupten 
wollen, man habe davon nichts gewusst?’
Dat brengt mij meteen bij mijn dagelijkse politieke verantwoordelijkheid in Brussel: de 
bestrijding van antisemitisme op Europees niveau. Daarover vergaderde ik vorige week 
met de Europese Commissie. De empathie jegens de Joodse gemeenschap die ik hoorde 
en aanvoelde, geeft mij moed. Zo ook de wijze en weerbare houding van rabbijnen, 
Joodse studenten, zakenmensen en medeburgers die mijn Europese pad kruisen. Met 
hen dienen staat, kerken en samenleving de confrontatie met het antisemitisme aan te 
gaan!
En juist dat vraagt om een eerlijke benoeming van de feiten. Geen politieke of religieuze 
verdoezeling van antisemitische manifestaties, uitingen. Man en paard noemen! En dat 
gebeurt ook, zowel van Joodse als van Arabische/moslimzijde, ten aanzien van islamitisch 
antisemitisme in Europa.
Van Joodse zijde onderscheidt zich daarbij de reeds genoemde journalist Esther Voet. In 
een open brief aan Jacques Grishaver van het Nederlands Auschwitz Comité (3 februari 
2017) bekritiseerde zij op scherpe wijze de speech die Grishaver hield bij de landelijke 
Holocaustherdenking in Amsterdam.
Voet schrijft: ‘Want laten we eerlijk zijn, Jacques, het is niet het rechts-extremisme 
waardoor er anno 2017 zwaarbewapende marechaussee voor onze Joodse scholen staat. 
Het is niet vanwege voetbalhooligans dat Joodse instellingen moeten worden bewaakt. 
Dat weet jij, dat weet ik. Dodelijk antisemitisme anno 2017 komt vanuit islamitische 
hoek. Op social media worden mensen die opkomen voor het bestaansrecht van Israël 
gedemoniseerd. Door moslims en zeker ook uiterst links...’.
Deze constatering van Esther Voet —dodelijk antisemitisme komt vanuit islamitische 
hoek— vinden we terug in de publicaties van serieuze, solide wetenschappers als wijlen 
professor Robert Wistrich en professor Bassam Tibi. 
Als het om islami(s)tisch antisemitisme gaat, is professor Bassam Tibi uit de Duitse 
universiteitsstad Göttingen zowel ervaringsdeskundige als wetenschappelijk expert.
Bassam Tibi is in Syrië, de hoofdstad Damascus, geboren en woont al 54 jaar in Duitsland. 
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Over zijn jeugd vertelt Tibi 
in een interview: ‘Op school 
hoorde ik elke dag dat de 
Joden samenzweerders 
waren, vijanden van de 
Arabieren. Dat was de 
achtergrondmuziek van mijn  kinderjaren.’
Naar zijn eigen woorden kwam professor Tibi als een Jodenhater naar Duitsland. Waarop 
hij de geladen zin laat volgen: ‘De meeste Syriërs zijn antisemieten.’ Vanwege deze anti-
Joodse Arabische cultuur. Twee Joodse leermeesters in Duitsland hielpen Tibi van zijn 
antisemitische instelling af. Hij reisde naar Israël en erkende openlijk het recht van het 
Joodse volk op een eigen staat. ‘In Syrië gold ik daarom als een landverrader’, vertelt hij.
Door zijn Syrische achtergrond valt het Bassam Tibi makkelijk om gesprekken aan te 
gaan met Syrische en andere vluchtelingen uit islamitische landen. Zo hoort hij veel meer 
dan de Duitse autoriteiten. Echter, niet zij zijn het voorwerp van kritiek van ontstemde 
of ontgoochelde vluchtelingen. Nee, ‘Die Juden sind Schuld.’ Omdat bijvoorbeeld de 
asielprocedure zo lang voortsleept of omdat het stadsbestuur weigert een auto te kopen 
voor een erkende asielzoeker. Kortom: ‘Göttingen wordt zoals Duitsland door Joden 
geregeerd die tegen de islam zijn.’
Goed een jaar geleden, op 22 september 2016, publiceerde Bassam Tibi een 
indringend artikel in de Zwitserse pers onder de titel ‘Zugewanderter Judenhass’ ofwel 
‘Binnengekomen Jodenhaat’. Op basis van jarenlang wetenschappelijk onderzoek in de VS 
stelt Tibi dat ‘het gevaarlijkste antisemitisme dat vandaag gedijt uit de wereld van de islam 
komt’. En, zo vervolgt hij: ‘Deze Jodenhaat komt vooral met de islamitische vluchtelingen 
als een grote last naar Europa.’

Deze situatie brengt Bassam Tibi tot twee cruciale vragen aan de Duitse politiek: 
* Geldt de ‘Willkommenskultur’ ook voor dit geïmporteerde islamitisch antisemitisme?
* Geldt de Duitse verzekering van ‘Nie wieder’ (Nooit weer) tegenover het nazi-verleden 

evenzeer als verplichting voor de moslimbevolking van Duitsland, die momenteel zes 
miljoen personen telt?

Prangende vragen, waar Europa respectievelijk Nederland niet aan voorbij mag gaan. 
Integendeel, eerlijke, open stellingname tegen ‘Zugewanderter Judenhass’ geldt evengoed 
voor Brussel als Den Haag!
Daarbij blijft ook grondig zelfonderzoek inzake antisemitische attitudes absoluut 
noodzakelijk. Zeker in relatie tot de tegenwoordig vigerende zogenoemde ‘Israëlkritiek’. 
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Vandaar mijn pleidooi: kerken zouden staat en samenleving moeten voorgaan contra de 
‘normaliteit’ van antisemitisme in Europa!
Waarom? Antwoord geeft de dichter en theoloog Isaäc Da Costa (1798-1860).
Als Jood getuigde hij in navolging van Psalm 129 van vervolging en smart:

Zij hebben, zegge Isrel, van ouds my gekweld,
Benaauwd van der jeugd aan, geploegd als een veld.
Toch hebben zy tegen my niet overmocht.
Maar rouw blijft mijn deel en mijn leed onbezocht.

Als christen wijst Da Costa naar Christus, de Verlosser van Israël:
Neen, antwoordt het Gods Woord, dat nimmer vergaat,
Niet altijd blijft Isrel der volkeren smaad.
Voor hem bad zijn Koning aan ’t smadelijk kruis.
Haast komt de Verlosser tot Israëls huis.

Bas Belder, statement SGP-conferentie te Rotterdam, vrijdag 27 oktober
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 Uit de Staten
De Provincie Zeeland is als bestuurslaag voor veel mensen een 
‘ver-van-m’n-bed-show’. In Reimerswaal kan dat misschien soms 
ook zo aanvoelen, maar dat is niet juist. Veel mensen en bedrijven 
hebben regelmatig met de Provincie als bestuurslaag te maken, 
direct of indirect. Hieronder enkele actuele onderwerpen die ook 
van belang zijn voor Reimerswaal.

Veiligheid op de Westerschelde
Afgelopen jaar heeft meermaals een schip vastgezeten in de Westerschelde en 
enkele keren hiervan was dat ook bij Bath. De Provincie Zeeland gaat niet over de 
veiligheid op de Westerschelde (Rijkswaterstaat is daarvoor verantwoordelijk), maar de 
Commissaris van de Koning drs. J.M.M. Polman speelt wel een rol in de Veiligheidsregio 
Zeeland, namelijk als toezichthouder. Vanuit die functie wordt het functioneren van 
de Veiligheidsregio (de gezamenlijke organisatie van hulpdiensten en overheden die 
optreedt bij calamiteiten) en Rijkswaterstaat nauwlettend gevolgd. Als SGP hechten we er 
veel waarde aan dat de veiligheid altijd vooropstaat en dat economische belangen daar 
ondergeschikt aan zijn. 

Zanddijk
In de vorige editie van ‘Een Vaste Koers’ is uitvoerig ingegaan op de situatie van de 
Zanddijk (N673) tussen Yerseke en Kruiningen. Er wordt volop gewerkt door de Provincie 
Zeeland en Gemeente Reimerswaal aan het concreter maken van de concept ontwerpen. 
Er zijn inspraakavonden geweest en gemaakte opmerkingen en ideeën worden bekeken. 
Het is goed dat belanghebbenden hun mening geven, zodat er gewerkt kan worden aan 
nog betere plannen, passend binnen de financiële mogelijkheden. Gezien de financiële 
situatie (zie ook kopje ‘Thermphos’) zal het nog een hele kluif worden om de realisatie van 
de aanpassingen aan de Zanddijk niet nog 10 jaar te laten wachten. De SGP-Statenfractie 
is er voorstander van dat de Zanddijk zo snel als mogelijk is aangepakt wordt om de 
verkeersveiligheid naar een hoger niveau te brengen. 

Wildbeheer en faunaschade
Samen met enkele statenleden van andere partijen en SGP-collega Ad Dorst ben 
ik zelf een aantal keer op werkbezoek geweest bij de Wild Beheer Eenheid (WBE) 
Reimerswaal en enkele bedrijven die te maken hebben met faunaschade (schade aan 

Statenlid  
Joan van Burg
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gewassen door wilde dieren). Op de website en Facebookpagina van SGP Zeeland staan 
daar met regelmaat berichten over. Onder andere de uitvoering van de Natuurwet 
met bijbehorende verordeningen (waarin dit soort dingen geregeld zijn) is voor de 
Statenfractie van de SGP reden om de vinger aan de pols te houden bij de evaluaties 
die er binnenkort aankomen. Overigens waarderen wij het zeer dat er ondernemers en 
burgers zijn die ons benaderen met praktische problemen! Wij kunnen daar meestal iets 
mee, en met uw inbreng kunnen wij in Middelburg bijsturen waar nodig. 
 
Thermphos
Ook dit onderwerp stond in de vorige editie van ‘Een Vaste Koers’ beschreven. Inmiddels 
zijn er belangrijke besluiten genomen op dit dossier en komen er nog meer belangrijke 
stappen aan. Naar aanleiding van het rapport van de Commissie Samsom 'Saneren doe 
je samen' stellen Gedeputeerde Staten (dagelijks bestuur Prov. Zeeland) aan Provinciale 
Staten voor in te stemmen met de aanbevelingen uit het rapport. Daarin staat de 
gezamenlijke financiële verantwoordelijkheid van Rijk, Provincie en Zeeland Seaports 
centraal. Dat betekent ook dat van de Provincie Zeeland een extra bedrag van 27,7 miljoen 
euro gevraagd wordt voor de complete sanering en de 'totaaloplossing' van Thermphos.

Verdrievoudiging
Dat is voor een Provincie als Zeeland een groot bedrag: een verdrievoudiging van de 
middelen die gereserveerd waren voor het passief veilig maken van het Thermphos-
terrein. Dat is een flinke opgave, zeker nu de financiële situatie van de Provincie Zeeland al 
verslechterd is en juist nu investeringen in de Zeeuwse economie – die op termijn bedreigd 
wordt – hard nodig zijn. De Provincie heeft al eerder moeilijke keuzes moeten maken in 
de 'zerobased' begroting door zaken niet meer of in mindere mate te doen. De financiële 
positie van de Provincie is verslechterd omdat Zeeland vanwege veronderstelde (Delta) 
dividenden wordt gekort op de uitkering uit het provinciefonds, terwijl die dividenden niet 
meer ontvangen worden. De commissie Economische Structuurversterking onder leiding 
van oud premier dhr. J.P. Balkenende concludeerde in 2016 dat er meer moet worden 
geïnvesteerd in de Zeeuwse economie. Het Rijk onderschreef die conclusie en draagt 25 
miljoen euro bij om de Zeeuwse economische structuur te versterken.

Motorrijtuigenbelasting
Een bedrag van 27,7 miljoen binnen 4 jaar dekken zou alleen haalbaar zijn door óf 
de opcenten op de Motorrijtuigenbelasting (MRB) te verhogen, óf te snijden in de 
noodzakelijke investeringen. Het ophogen van de MRB acht het college, gezien het feit dat 
Zeeuwse inwoners ook al tol moeten betalen voor de Westerscheldetunnel, niet wenselijk. 
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De SGP Statenfractie is daar ook echt niet voor. Het snijden in investeringsruimte zou 
betekenen dat in de komende jaren helemaal geen investeringen gedaan kunnen worden 
in Zeeland. De Provincie is daarom in gesprek gegaan met het Rijk. Het Rijk heeft Zeeland 
de mogelijkheid gegeven om de dekking in een periode van 15 jaar te realiseren.

Voorstel
Het college van Gedeputeerde Staten stelt nu voor om een lening af te sluiten voor een 
deel van de 27,7 miljoen euro. Dit betekend wel een verzwakking van de financiële positie, 
maar door de lening in 15 jaar af te lossen blijft er een kleine investeringsruimte over. Het 
voorstel wordt in November in Provinciale Staten besproken. 

Uitnodiging
Wilt u op de hoogte blijven van het werk in Provinciale Staten? Kijk dan met regelmaat 
op onze website (www.zeeland.sgp.nl), of volg ons op Facebook (SGP Zeeland) of via 
Twitter. Laat vooral ook uw mening en stem horen als u denkt dat wij kunnen helpen of 
als u bijvoorbeeld tegen regels aanloopt die niet juist worden toegepast. Mail gerust naar 
jj.v.burg@zeeland.nl 

Joan van Burg
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 Uit de Raad
Jeugdhulp anno 2017
Kunt u zich nog herinneren dat in de aanloop naar 1 januari 2015 
de kranten vol stonden over de veranderingen in de jeugdhulp?
Tot eind 2014 werd de zorg voor en de hulp aan de jeugd 
aangeboden door diverse zorg- en hulpinstanties. Dit zorgde voor 
een versnipperde en onoverzichtelijke situatie die niet ten goede 
kwam aan de jeugdige zorgvrager. Om deze hulp beter te 
regelen, hevelde het Rijk de jeugdhulp over naar de gemeenten, 
die daar vanaf 1 januari 2015 verantwoordelijk voor werden. De 
Rijksoverheid ging er vanuit dat de gemeenten beter in staat zijn om maatwerk te bieden 
op het gebied van de jeugdhulp. Ondersteuning, hulp en zorg kunnen door de gemeenten 
vroegtijdig, laagdrempelig en als totaalpakket worden aangeboden. 

Kunt u zich nog herinneren dat na 1 januari 2015 de kranten vol stonden over het falen 
van de gemeenten in de jeugdhulp? 
Krantenkoppen als: ‘Chaos jeugdzorg loopt uit de hand’, ‘Miljoenen tekort op jeugdzorg’ 
en ‘Gemeenten komen niet uit met budget jeugdzorg’ verschenen regelmatig op de 
Nederlandse krantenpagina’s. Ook werd door diverse media driftig gespeurd naar 
misstanden om die vervolgens breed uit te kunnen meten. Waarbij dan wel vergeten 
werd te vermelden dat het om uitzonderingen ging. 

Maar hoe is deze omschakeling nu in Reimerswaal verlopen? 
Ook Reimerswaal ontkwam er niet aan om op de bewuste datum van 1 januari 2015 de 
verantwoordelijkheid voor de jeugdhulp op zich te nemen. Dat is voortvarend aangepakt. 
Reimerwaal beseft zeer wel dat zij als kleine gemeente een grote kans loopt op 
capaciteitsproblemen. Daarom is al in een vroeg stadium samenwerking gezocht met de 
gemeente Kapelle, die hetzelfde probleem heeft. Gezamenlijk zijn er toen twee trajecten 
uitgezet. Een administratief traject en een operationeel traject. 

Een administratief traject is uiteraard nodig. We moeten immers bijhouden wie welke 
hulp krijgt. Door wie die hulp verstrekt wordt en, wat ook niet onbelangrijk is, wie gaat dat 
betalen? 
Het opzetten van dit traject was niet eenvoudig. Er was immers niets. Er was geen kennis 
in huis, er waren geen bruikbare ICT-systemen. De informatie vanuit het Rijk over de 

Raadslid M. Bruinooge
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cliënten was onduidelijk. Er was onduidelijkheid over de budgetten. En het Rijk had 
dan wel de verantwoordelijkheid afgeschoven, maar echt vertrouwen in de gemeenten 
hadden ze niet, want de overdracht ging gepaard met een heleboel regeltjes, waar de 
gemeenten  zich toch vooral aan moesten houden. Verder moest de aan te bieden hulp 
worden ingekocht bij de diverse zorg- en hulpinstellingen. Ook hiervoor was geen kennis 
in huis en daarom is er samen met de andere Zeeuwse gemeenten een inkooporganisatie 
opgezet. Ook bleek dat er zorg via andere kanalen, zoals de Sociale Verzekerings Bank, 
werd ingekocht, waar de gemeente op dat moment ook geen zicht of grip op had. 
Maar ondanks alle leeuwen en beren zijn onze ambtenaren voortvarend van start gegaan. 
Er moest een groot bouwwerk worden neergezet, en nu kunnen we zeggen dat dat 
ook gelukt is. En wat ook heel belangrijk is: het is gelukt zonder dat er ‘ongelukken’ zijn 
gebeurd. Uiteraard zijn er ook fouten gemaakt, dat gebeurt immers overal waar gewerkt 
wordt, maar deze fouten, hoe vervelend ook voor de betreffende cliënten, hebben 
niet tot onomkeerbare problemen geleid. Waar in eerste instantie gewerkt werd met 
simpele Excel-sheets, beschikt de gemeente nu over een volwaardig ICT-systeem waarin 
alle benodigde informatie kan worden opgeslagen en geraadpleegd. Hiermee is het 
administratieve deel van de jeugdhulp op orde. 

Naast het zorgvuldig administreren, moet de hulp natuurlijk ook, daar waar nodig, 
daadwerkelijk verleend worden. Daartoe is een operationeel traject van start gegaan. Om 
goede en adequate hulp te kunnen verlenen is een organisatie opgebouwd waarbij de 
hulpvrager stap voor stap geholpen wordt.  
Stap 1 is de hulpvraag. Elk hulpverleningstraject begint met een hulpvraag. Die hulpvraag 
kan van verschillende kanten komen. Uiteraard vanuit de cliënt zelf, maar ook vanuit de 
ouders of verzorgers, vanuit de school, de wijkagent, de kerkenraad of de huisarts. Deze 
hulpvraag komt terecht bij het Centrum voor Jeugd en Gezin (CJG). Iedere gemeente 
beschikt over een dergelijk CJG. Dit centrum wordt bemand door professionele 
jeugdhulpverleners. Vragen die alleen een antwoord behoeven worden dan ook direct 
afgehandeld, zonder doorverwijzingen. 
Vragen die echter ook actie behoeven, worden doorgezet naar de Procesregisseur Jeugd. 
Dit is stap 2. Deze bekijkt de hulpvraag inhoudelijk en bepaalt welke actie er genomen 
moet worden. 
Hij of zij koppelt dit terug naar de jeugdverpleegkundige van het CJG of zet de vraag uit in 
het Gebiedsteam. Dit is stap 3. Een professional van dit team gaat hiermee aan de slag, 
Deze professional bezoekt de cliënt en zijn of haar sociaal netwerk. Aan de hand hiervan 
wordt een eerste diagnose gesteld en een plan van aanpak gemaakt. Eenvoudige en snel 
te beantwoorden hulpvragen worden door de professional zelf afgehandeld. Complexere 
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zaken worden echter teruggekoppeld naar de Procesregisseur. Deze stelt dan stap 4 
in werking, door het inschakelen van professionele hulpverleners van bij de gemeente 
bekende hulp- en/of zorginstellingen. Gedurende het hele volgende hulptraject blijft de 
Procesregisseur ook betrokken. Hij of zij monitort het proces, zodat op ieder gewenst 
moment bekend is wat de stand van zaken is met betrekking tot die betreffende cliënt. 
Als we dit geheel overzien, kunnen we vaststellen dat er een traject ontwikkeld is waarbij 
hulp zo goed mogelijk georganiseerd kan worden. In eerste opzet in eigen kracht en met 
behulp van het eigen netwerk. Als dat niet voldoende is, met behulp van gespecialiseerde 
hulpverleners. 

Terugkijkend naar de laatste dertig maanden is er veel werk verzet. Er is vanuit het 
niets een organisatie opgezet die goed functioneert, waarbij alle benodigde elementen 
aanwezig zijn en die alles in huis heeft om zich verder te ontwikkelen. Hopelijk krijgen 
we ook rust vanuit het Rijk en worden we niet door het nieuwe kabinet opgezadeld met 
nieuwe regels of procedures die, al dan niet ingrijpende, wijzigingen tot gevolg hebben. 

Ik besef zeer wel dat alles wat ik hiervoor geschreven heb geen recht doet aan de 
oorzaak van en de noodzaak tot hulp aan veel van onze jeugdigen. Ik heb de lezer het 
bovenstaande toch niet willen onthouden, zodat hij weet hoe de jeugdhulp binnen 
onze gemeente geregeld is. Maar als men degenen spreekt die met dit werk bezig zijn, 
komt toch steeds weer naar voren dat veel problemen met de jeugdigen voort komen 
uit de losse huwelijksmoraal van de tegenwoordige tijd. De aantallen hulpvragen 
en de complexiteit van die vragen nemen steeds meer toe, ook in Reimerswaal. 
Veel jeugdigen krijgen te maken met (v)echtscheidingen van hun ouders, met 
samengestelde gezinnen en alle problemen en vragen die dat met zich meebrengt. 
De jeugdhulpverleners geven zelf ook aan dat zij liever meer zouden investeren in 
preventie door middel van huwelijks- en relatietherapie om zo moeilijkheden met de 
jeugd te voorkomen. Daar worden op dit moment ook de mogelijkheden voor verkent. 
En als SGP-fractie zijn we daar ook een warm voorstander van. We beseffen echter ook 
dat dit heel moeilijk is, daar de hulpverlening meestal pas in beeld komt als het kwaad 
al geschied is. 

We zijn dankbaar dat de jeugdhulp anno 2017 in onze gemeente goed georganiseerd is, 
maar het is jammer dat het nodig is. Gods Woord schrijft dat in het houden van Gods 
geboden groot loon ligt, dat geldt zeker niet in het minst voor het zevende gebod.

Kruiningen M. Bruinooge
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 Uit de gemeenteraad
In dit nummer willen we u graag weer bijpraten over 
verschillende onderwerpen die het afgelopen jaar aan de 
orde waren. Sommige onderwerpen komen voor het eerst 
aan de orde, over andere onderwerpen bent u al eerder 
geïnformeerd en hierover krijgt u nu de laatste informatie. 

Yerseke
Wij willen beginnen we met onze grootste kern, 
namelijk Yerseke. Hier spelen verschillende ontwikkelingen. Yerseke groeit snel en 
de beschikbare ruimte is beperkt. Dit geldt voor de woningbouw, maar ook voor de 
bedrijvigheid. Hierdoor neemt de verkeersdrukte toe en onlosmakelijk ook de vraag 
naar parkeerruimte. Allemaal logisch en verklaarbaar, maar er  moeten wel beslissingen 
genomen worden en daaraan hangen soms forse prijskaartjes. 
Het lijkt erop dat we als gemeente samen met de provincie op redelijk korte termijn 
een besluit kunnen nemen om een zuidelijke ontsluiting te realiseren voor met name 
het vrachtverkeer. Ter hoogte van de huidige afslag vanaf de Zanddijk naar het Kaasgat 
wordt een rotonde aangelegd met een nieuwe weg in oostelijke richting die aansluit op 
het bedrijventerrein Olzendepolder. De Zanddijk verder richting Yerseke wordt dan flink 
ontlast en de bedrijventerreinen zoals Olzendepolder, Molenpolder en Korringaweg 
krijgen een veel betere ontsluiting richting Zanddijk en A58. Het is ook de bedoeling om 
ter hoogte van de 
nieuwe rotonde een 
veiliger oversteekplaats 
voor fietsers te 
realiseren.
De Hervormde 
gemeente is eigenaar 
geworden van de 
vroegere bibliotheek. 
Het is de bedoeling 
deze op een passende 
wijze te verbinden 
met de monumentale 
dorpskerk en hier 

Raadslid A.J. Meeuwsen

De oesterputten aan de Havendijk.
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vergaderruimte, toiletten e.d. te realiseren. Het oude verenigingsgebouw De Haven is 
door de Hervormde gemeente verkocht aan Tandartspraktijk Van den Dorpel, zodat deze 
de beschikking krijgt over een passende praktijkruimte in het centrum.
Voor de herinrichting van de Havendijk worden ook plannen gemaakt. Hierbij worden de 
directe belanghebbenden zoveel mogelijk betrokken. Het is ook hier woekeren met de 
beschikbare ruimte. De bedrijven die hier al sinds jaar en dag gevestigd zijn, moeten de 
ruimte krijgen. Daarnaast is Yerseke in toenemende mate in trek bij toeristen, met name 
het gebied rond de oude oesterputten. Ook hiervoor moet ruimte gevonden worden, 
waarbij de verkeersveiligheid nadrukkelijk aandacht moet krijgen.

Oostdijk
Van de grootste naar een kleinere kern. Oostdijk is klein maar altijd levendig en ook 
leefbaar. Een kern met veel kinderen en een groeiende school. Dit betekent waarschijnlijk 
op redelijk korte termijn uitbreiding van de nog nieuwe school. Aan de ene kant 
verblijdend, aan de andere kant lijkt het nog niet zo eenvoudig om die uitbreiding op 
een goede manier uit te voeren, maar ongetwijfeld wordt hier een passende oplossing 
voor gevonden. De ruimte voor woningbouw in zowel de wijk rond de school als op de 
vroegere locatie van Burg Machinefabriek is zo goed als volgebouwd. 

Containerschip Jupiter vastgelopen bij Bath.
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Rilland-Bath
De toren van de Bathsewegkerk heeft al meermalen in de belangstelling gestaan. De kerk 
zelf zal gesloopt worden, zo is de verwachting, en op een deel van het perceel worden 
mogelijk enkele woningen gebouwd. Is behoud van de toren, zoals een deel van de 
bevolking wenst, mogelijk en verantwoord? Momenteel wordt de laatste hand gelegd 
aan het onderzoek hiernaar. Voor het eind van het jaar wordt de uiteindelijke beslissing 
verwacht. Daarnaast is in Rilland recent ook de Rooms-Katholieke kerk De Ark gesloopt. 
Ook hier zullen woningen verrijzen. Twee kerken in Rilland aan de eredienst onttrokken, 
geeft wel aan dat de ontkerkelijking ook in onze gemeente doorgaat. Onze fractie vindt 
dit een zorgelijke ontwikkeling. 
Op 14 augustus kreeg onze kleine kern Bath grote belangstelling toen een containerschip 
vastliep in het Nauw van Bath. Op 20 september was het weer raak, nu een olietanker. 
Gelukkig leverden deze ongelukken geen gevaar op voor de volksgezondheid.

Krabbendijke
De nieuwe 380 kV hoogspanningslijn is al eerder ter sprake geweest. Hiertegen bestaat 
veel weerstand onder de bevolking. Het lijkt erop dat komst van de lijn onomkeerbaar 
is. Zoals u zult weten heeft minister Kamp eerder onderzoek toegezegd naar het in de 

Het vernieuwde monument aan de Noorddijk te Krabbendijke.
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toekomst gedeeltelijk ondergronds aanleggen van  de huidige 380 kV.  Het onderzoek 
hiernaar is inmiddels gestart. Onze ambtenaren die plaatselijk de situatie goed kennen, 
zitten daarbij aan tafel.  
Voor het plan Kelders zijn de eerste werkzaamheden gestart. De Sinkegroep is begonnen 
met de aanleg van het parkeerterrein aan de kant van de J.W. Frisostraat. We hopen 
dat er spoedig begonnen kan worden met woningbouw want dit terrein ligt al veel te 
lang braak. Recent hebben we kunnen lezen over de belangstelling die er bestaat voor 
zorgappartementen van Cedrah. Voor de realisatie hiervan denkt Cedrah aan de locatie 
van Kelders. 
Voor invulling van het voormalige veilingterrein wordt overleg gevoerd met Heijmans 
waarbij gedacht wordt aan gedeeltelijke verplaatsing en uitbreiding van de tennisbanen 
en voetbalvelden. Als SGP fractie hebben we het college gevraagd om de mogelijkheden 
te onderzoeken voor verplaatsing naar de rand van het dorp. Bij verplaatsen naar de rand 
van de kern komt er meer – broodnodige - ruimte voor woningbouw op de huidige locatie 
van de sportvelden. Verder wordt er hard gewerkt aan de plannen voor het opnieuw 
inrichten van het centrum van Krabbendijke.
Een mooi initiatief is de renovatie van het oorlogsmonument aan de Noorddijk in 
Krabbendijke. Dit monument herinnert aan de dood van zeven vliegeniers die daar in 
1944 om het leven kwamen toen hun vliegtuig neerstortte. Het is enkele jaren geleden 
geadopteerd door het Calvijn College in Krabbendijke. De leerlingen hiervan hebben nu 
een nieuw ontwerp gemaakt voor de renovatie van het monument, dat onlangs opnieuw 
is onthuld.

Kruiningen
Het parkeerterrein rond 
het gemeentehuis wordt 
momenteel op de schop 
genomen. Dit wordt 
de komende maanden 
uitgebreid en opnieuw 
ingericht. We verwachten 
dat dit in een behoefte 
zal voorzien. Met name 
bij huwelijksvoltrekkingen 
was het zoeken naar een 
plaatsje.
De woningverkoop en bouw Kruse Veer te Kruiningen.



24

in de wijk Kruse Veer is na de crisis weer goed op gang gekomen. Wij hopen dat dit door 
mag zetten, zodat het plan ook verder afgerond kan worden. De kruising bij ‘De Uitkijk’ 
wordt ook aangepakt, hier wordt een zogenoemde ‘ovonde’ aangelegd.

Waarde
Zonder Waarde is Nederland Waardeloos, wordt er wel gezegd en als dat voor Nederland 
geldt, geldt dat natuurlijk ook voor Reimerswaal. Ook als SGP zouden we Waarde 
niet graag missen. Een plaats met een hoogbejaarde kiesvereniging, die in 1918 in 
Middelburg ook aanwezig was bij de oprichting van de SGP. Een plaats ook waar de 
oprichter van de SGP, ds. G.H. Kersten, veel vertoefd heeft. We zijn als fractie blij dat 
er vanuit Waarde weer een kandidaat op een (hopelijk) verkiesbare plaats staat bij de 
gemeenteraadsverkiezingen van D.V. 2018.
Verder hebben we momenteel niet veel te melden over Waarde. Er is wel eens gevraagd 
naar een bescheiden bedrijventerrein bij de kern Waarde. Omdat dit niet strookt met het 
provinciaal beleid is de kans hierop gering.

Hansweert
Als laatste komen we uit bij Hansweert, de Reimerswaalse kern met vanouds het minste 
aantal SGP stemmers. 
Er staat ook niemand uit 
Hansweert op de nieuwe 
kandidatenlijst. Dit laat 
onverlet dat we er zijn 
voor alle inwoners van 
Reimerswaal, dus ook voor 
de bevolking van Hansweert. 
Het betekent wel dat we 
als fractie minder ‘gevoed’ 
worden vanuit deze kern.
Zo hebben we met u 
rondgekeken in Reimerswaal. 
Lang niet alles is genoemd, 
dat kan niet en dat hoeft ook niet. We hebben gemerkt dat u, als het nodig was, ons wist 
te vinden. We hopen dat u dat ook in de toekomst blijft doen.

Ad Meeuwsen, Krabbendijke

Entree Hansweert.
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 Van de wethouder
Van de wethouder
‘In een stomerij in Utrecht hing eens een klok met het 
randschrift: ‘Eens wordt de tijd eeuwigheid’. Iedere keer 
als je op die klok keek om te zien hoe laat het was, kwam 
die boodschap op je af: de tijd wordt eens eeuwigheid. De 
eigenaar van de zaak, een overtuigd christen, kreeg nogal 
eens gesprekken met zijn klanten over dat randschrift. Op 
die wijze kon hij de boodschap van de God van de tijd en 
van de eeuwigheid uitdragen. Wij denken in tijd en leven bij 
de tijd. De tijd komt echter dat de tijd eeuwigheid wordt. We ervaren allen ook iets van 
de ‘tand des tijds’. Hij knaagt aan alles van ons leven en niets laat hij heel. Alles moet 
wijken voor de tijd. Veel mensen die eenzaam zijn, of ziek, klagen: ‘Wie heeft er nu nog 
tijd voor ons?’ Veel mensen die het te druk hebben, klagen: ‘We hebben geen tijd.’ En 
de conclusie daaruit kan alleen maar zijn: de tijd heeft ons en neemt ons helemaal in 
beslag.’

Wij vliegen daarheen
Bovenstaande woorden, die we ooit eens in een plaatselijke kerkbode lazen, kwamen 
in onze gedachten terug, toen de redactie ons verzocht opnieuw een bijdrage voor ‘Een 
vaste koers’ te leveren. Hoewel het al weer meer dan een half jaar geleden is dat we onze 
vorige bijdrage schreven, lijkt het wel of dat nog maar een enkele week geleden was. Wat 
we hiermee willen aangeven is, dat de tijd razendsnel gaat. Of beter gezegd: Wij vliegen 
daarheen!
Dat de tijd snel gaat, blijkt ook uit het feit dat we nog maar enkele maanden verwijderd 
zijn van de gemeenteraadsverkiezingen, die voor D.V. woensdag 21 maart 2018 op de rol 
staan. De voorbereidingen daartoe zijn inmiddels in volle gang en het ‘campagneteam’ 
heeft al heel veel nuttig werk verricht. 

Kerkbouw Yerseke
Als we in deze bijdrage een terugblik willen geven op zaken die ons in de afgelopen 
maanden hebben bezig gehouden, moeten we ons daarbij uiteraard beperken tot enkele 
hoofdlijnen. Immers, over iedere dag zou wel iets te schrijven zijn. Zó afwisselend is ons 
werk. Maar daarmee willen we u niet vermoeien.
Het eerste punt dat we willen noemen, is de bouw van een nieuwe kerk voor de 

Wethouder J.P. Sinke
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Gereformeerde Gemeente te Yerseke. Het zal u niet zijn ontgaan, dat daarover volop is 
gediscussieerd, niet alleen in de gemeenteraad, maar ook in de media. Hoewel het tot 
de laatste minuut spannend bleef hoe de stemming zou uitvallen, bleek er uiteindelijk 
toch een krappe meerderheid in de gemeenteraad te zijn die de plannen van het college 
steunde. Omdat een aantal buurtbewoners echter faliekant tegen de bouwplannen is, 
hebben zij beroep ingesteld bij de Raad van State. En dat betekent, dat het misschien nog 
wel een maand of negen kan duren, voordat het echt duidelijk is of de nieuwe kerk ook 
daadwerkelijk in de Deurloohoek gebouwd mag worden. 

Aandacht in de media
Een van de zaken die ons in het dossier ‘Kerkbouw Yerseke’ erg heeft verbaasd, is de 
aandacht ervoor in de (schrijvende) pers. In maar liefst 53(!) artikelen lazen we er iets over 
terug. Zelfs vanuit België werden we benaderd met de vraag hoe het nu toch mogelijk 
is, dat in een tijd waarin er bijna wekelijks kerken worden gesloten, er in Yerseke een 
nieuwe ‘megakerk’ wordt gebouwd. De mooiste en wat ons betreft ook meest leerzame 
reactie op de bouwplannen kwam echter uit het Amerikaanse Kalamazoo, van de hand 
van ds. H. Hofman. Zo merkte hij in ‘De Saambinder’ van 31 augustus onder meer op: 
‘In het bewuste artikel noemde de NOS de gemeente ‘gelovigen’. Dat is toch opvallend. 
Ik kan me slechter en minder Bijbelse benamingen voorstellen waarmee kerkmensen 
zouden kunnen worden benoemd. Ik zou zeggen: neem dit ter harte, Yerseke. U wordt 
als ‘gelovigen’ beschouwd door een puur seculier mediabedrijf. Doe deze benaming in uw 
dagelijks werk, handel, wandel, spraak en wat dies meer zij, in ieder geval geen geweld, 

Een impressie van het nieuwe kerkgebouw in Yerseke.
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afbreuk of oneer aan. Dat de Naam des Heeren om onzentwil niet gelasterd, maar 
veeleer geprezen worde.’
En over de hoogte van de toren merkte hij op: ‘Het tweede wat opviel was dat de 
torenspits ‘bijna vijftig meter’ gaat bereiken. Van heinde en ver zullen we dit gebouw dus 
kunnen zien. Het ‘kom ga met ons en doe als wij’ krijgt hierbij visueel nog meer uitstraling. 
Laat de boodschap van vrije genade maar klinken, en het bloed van Christus maar 
druipen vanaf de preekstoel op alle hoorders. Stel je voor dat bijvoorbeeld op zondag, 
vanaf de A58, een zondaar daar rijdend richting de stranden in Zeeland, getrokken wordt 
om deze megakerk eens te bezoeken. Denkt u het eens in als God, in de tijd waarin 
zoveel kerken worden afgebroken en moskeeën als paddenstoelen uit de grond verrijzen, 
nog een arme, verloren ziel onder het Woord zou brengen en bekeren. Ik kan me erger 
nieuws voorstellen.’
Wat ons in die dagen ook opviel was, dat heel wat journalisten klakkeloos allerlei 
informatie van elkaar overnemen, zonder zich af te vragen of die informatie wel juist 
is. Zo hebben we vele malen moeten uitleggen dat er in Yerseke wel een grote kerk 
wordt gebouwd, maar dat het zeker niet de grootste kerk van ons land wordt, én dat 
de nieuwe kerk beslist niet midden in een natuurgebied wordt gebouwd, zoals door 
de tegenstanders werd gesuggereerd. Ook was er uitleg nodig over het verschil tussen 

Burgemeester Zoon te midden van de ‘mannenbroeders’ van de SGP.
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de plaatselijke Gereformeerde Kerk en de Gereformeerde Gemeente. Overigens moet 
gezegd worden, dat bijna alle journalisten zich uitermate correct gedroegen. Slechts één 
journalist - eigenlijk nog maar een opgeschoten knaap - probeerde er de spot mee te 
drijven. Hoewel dat fragment gelukkig niet is uitgezonden, zal het duidelijk zijn dat de 
betreffende persoon zich in het vervolg niet meer bij ons hoeft te melden.

Een nieuwe burgemeester
In dezelfde week waarin de gemeenteraad een besluit over de kerkbouw in Yerseke nam, 
werd ook bekend dat mevrouw drs. J.S. van Egmond onze nieuwe burgemeester zou 
worden. Inmiddels is ze op 21 september jl. beëdigd en aan de slag gegaan. Elders in dit 
nummer hopen we daar nog op terug te komen.

Afscheid van burgemeester Zoon
De komst van mevrouw Van Egmond betekende ook, dat we afscheid moesten nemen 
van onze waarnemend burgemeester, de heer P.A. Zoon. Vanaf 1 mei vorig jaar 
heeft hij hier de scepter gezwaaid. Met bijzondere waardering denken we aan hem 
terug. Hoewel hij slechts ‘waarnemend burgemeester’ was, kunnen we dat woordje 
‘waarnemend’ wel weglaten. Immers, hij heeft zich ingezet als ware hij een door de 
Kroon benoemde ‘vaste’ burgemeester. Niets was hem te veel of te zwaar en tot de 
laatste minuut toe voelde hij zich verantwoordelijk voor ‘zijn’ gemeente.
Tijdens zijn betrekkelijk korte verblijf in Reimerswaal heeft hij ook het nodige voor 
zijn kiezen gehad en meer meegemaakt dan menig ander burgemeester in tien 
jaar meemaakt. Zo kan er onder meer gedacht worden aan de ingrijpende brand 
in zorgcentrum 
‘Nieulande’ te 
Krabbendijke, op 
zondag 28 augustus 
2016, die aan drie 
mensen het leven 
kostte. Als een rots in 
de branding was hij 
die week op zijn post 
en stond hij iedereen 
met raad en daad 
terzijde. Verder werd 
hij geconfronteerd met 
een moord in Rilland Een geschenk van de burgerlijke gemeente.
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en een gigantische drugsvangst in hetzelfde dorp. Ook de stranding van de ‘Jupiter’ bij 
Bath, nog maar enkele maanden geleden, was een zaak die hem nog lang zal heugen. 
Maar waar hij zich ook bijzonder voor heeft ingezet, is een rustig verloop van de 
jaarwisseling. Honderden uren is hij daarvoor in touw geweest. En met succes, want het 
is in jaren niet zo rustig geweest!
Wat daarnaast zeker ook vermeld mag worden, is zijn aanwezigheid bij de herdenking van 
het 100-jarig bestaan van de plaatselijke kiesvereniging van de SGP in Krabbendijke, op 
7 april van dit jaar. Bij zijn afscheid noemde hij dat als één van de hoogtepunten uit zijn 
Reimerswaalse periode.
Verder verkeerde burgemeester Zoon graag onder de mensen. Ook daarover hebben we 
talloze positieve reacties gehoord. Vooral het feit dat hij zo gewoon was en de taal van het 
volk sprak, gaf hem een plaats onder ons. Vele malen werd tegen ons opgemerkt: ‘Wat 
is die burgemeester toch een hartelijke man en wat is hij toch gewoon in de omgang!’ En 
zeker toen bekend werd dat men naar een opvolger voor hem op zoek ging, werd ons 
vaak de vraag gesteld: ‘Kan hij niet gewoon blijven? Het gaat toch prima met hem?’ En hij 
wás graag gebleven! Maar daarover werd anders beslist.

Uit handen van raadslid A. van Stee ontvangt burgemeester Zoon een exemplaar van de ‘Bijbel 
met uitleg’.
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Omdat burgemeester Zoon over grote bestuurlijke kwaliteiten beschikt en absoluut de 
man niet is om achter de geraniums te gaan zitten, was het fijn om te vernemen dat hij 
zijn taak in het openbaar bestuur nog een poosje mag voortzetten, nu als waarnemend 
burgemeester van Veenendaal.
Omdat we als fractie zijn afscheid niet ongemerkt voorbij wilden laten gaan, hebben we 
op een apart moment afscheid van hem genomen.  Onze nestor, raadslid Van Stee, heeft 
hem daarbij op hartelijke wijze toegesproken en hem voor het toekomende van harte 
Gods zegen toegewenst. Daarnaast heeft hij hem als blijk van waardering een mooie 
uitgave van de ‘Bijbel met uitleg’ overhandigd, waarmee hij erg blij was.

Zo heeft u weer het een en ander over ons werk in de afgelopen maanden kunnen lezen. 
Drukke (verkiezings)maanden liggen voor ons, met alles wat daaraan verbonden is. Door 
diverse geledingen wordt er momenteel ‘gebouwd’ aan een verkiezingsprogramma en 
een verkiezingscampagne. Moge de inhoud van Psalm 127 ons daarbij maar gedurig voor 
ogen staan: ‘Zo de HEERE het huis niet bouwt, tevergeefs arbeiden deszelfs bouwlieden 
daaraan.’ 

Krabbendijke J.P. Sinke
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 Nieuwe burgemeester
Mevrouw drs. J.S. van Egmond als nieuwe burgemeester geïnstalleerd
Donderdag 21 september 2017 gaat de geschiedenisboeken van Reimerswaal in als een 
dag met een bijzonder karakter. Die dag immers werd de zesde burgemeester van onze 
gemeente geïnstalleerd. Na de heren C. Pijl Hogeweg (1970-1976), H. Boer (1977-1986), 
A. Verbree (1987-2005), A.J. Huisman (2005-2016) en P.A. Zoon (2016-2017) was het nu 
mevrouw J.S. van Egmond bij wie de ambtsketen werd omgehangen. 

Een rijtoer door de gemeente
Nadat we mevrouw Van Egmond en haar man rond het middaguur op de parkeerplaats 
‘’t Scheld’ langs de A58 hadden verwelkomd, begon het kennismakingsprogramma met 
een rondrit door onze gemeente. Omdat we als ontvangstcomité een ruime Amerikaanse 
schoolbus tot onze beschikking hadden, was er volop gelegenheid om met elkaar 
van gedachten te wisselen. De eerste tussenstop werd in Bath gemaakt, waar we niet 
alleen de lunch gebruikten, maar ook verschillende vertegenwoordigers van de pers 
ontmoetten. Uiteraard vond die ontmoeting plaats op de kruin van de dijk. Een dag 
eerder was daar nog een schip gestrand…
Na alle andere kernen te hebben aangedaan (met een tweede tussenstop in Waarde), 
arriveerden we rond de klok van half vijf in Zorgcentrum ‘Moerzicht’ te Yerseke. Daar 
hadden zich inmiddels de drie kinderen van mevrouw Van Egmond en haar man en een 
aantal familieleden, vrienden en bekenden verzameld. Uiteraard waren ook de meeste 
gemeenteraadsleden aanwezig, evenals een delegatie uit Pijnacker-Nootdorp, de vorige 
woon- en werkplaats 
van onze nieuwe 
burgemeester. Na de 
maaltijd te hebben 
genuttigd, spoedden we 
ons in de vroege avond 
naar het gemeentehuis 
in Kruiningen, waar 
onder grote publieke 
belangstelling 
de installatie van 
mevrouw Van Egmond 
plaatsvond. Ontvangst bij de gemeentegrens.
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Installatie door de Commissaris van de Koning
Nadat de buitengewone raadsvergadering op de gebruikelijke wijze was geopend, werd 
het woord gegeven aan de Commissaris van de Koning, drs. J.M.M. Polman, om de nieuwe 
burgemeester de eed af te nemen. Deze eed 
luidt als volgt:

‘Ik zweer dat ik, om tot burgemeester benoemd te 
worden, rechtstreeks noch middellijk, onder welke 
naam of welk voorwendsel ook, enige gift of gunst 
heb gegeven of beloofd.
Ik zweer dat ik, om iets in dit ambt te doen 
of te laten, rechtstreeks noch middellijk enig 
geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal 
aannemen.
Ik zweer dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, 
dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn 
plichten als burgemeester naar eer en geweten 
zal vervullen.’

Nadat de Commissaris de eed had voorgelezen, 
klonk het plechtig uit de mond van mevrouw Van 
Egmond: ‘Zo waarlijk helpe mij God Almachtig.’ Een betere start, om in afhankelijkheid van 
God invulling te willen geven aan het burgemeestersambt, is haast niet denkbaar.

Positieve reacties
Nadat burgemeester A.B. Stapelkamp van Kapelle mevrouw Van Egmond welkom 
had geheten in de kring van Zeeuwse burgemeesters, kregen wij gelegenheid om 
haar namens het college toe te spreken. In onze toespraak hebben we onder meer 
het volgende gezegd: ‘Op uw voordracht heeft u veel mooie reacties uit Reimerswaal 
ontvangen. Heel fijn om zo te mogen beginnen. Ik denk dat die positieve stemming 
vooral te maken heeft met de manier waarop u in interviews zaken verwoordde, waarbij 
u ook als ‘heel gewoon’ overkwam. En daar houden we van in Reimerswaal. Door 
gewoon te doen, door naast de bevolking te staan en de taal van het volk te spreken, 
dwing je respect af.’ (…) Ik heb begrepen, dat uw man historicus is en zich in het 
verleden verdiept heeft in het ontstaan van de ARP. Daarbij heeft hij ook nadrukkelijk 
ingezoomd op de persoon van Abraham Kuyper, Abraham de geweldige. Misschien 
kunnen we daar ooit nog eens een boom over opzetten en daarbij ook een andere 
persoon betrekken, die voor verschillende kerkelijke gemeenten in Reimerswaal van 
grote betekenis is geweest, namelijk ds. G.H. Kersten. (…) Hoewel het onze plicht 

Het ondertekenen van de acte.
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is om met onze talenten te woekeren, zijn 
we er van doordrongen dat ons werk maar 
heel betrekkelijk is. Immers, om ons heen, 
binnen onze organisatie, zien en ervaren 
we de kwetsbaarheid van het leven. Wij zijn 
slechts voorbijgangers. Daarnaast zijn we ook 
afhankelijke mensen. We zijn afhankelijk van 
elkaar, om er samen iets moois van te maken. 
Maar bovenal afhankelijk van onze Schepper, 
de Heere God, Die ons leven leidt en bestuurt. 
En ik wil u, samen met uw man en kinderen en 
met al degenen aan wie u zich verbonden voelt, 
van harte Zijn zegen toewensen!’ Hierna was het 
ogenblik aangebroken om mevrouw Van Egmond 
de ambtsketen om te hangen.

Nadat de plaatsvervangend voorzitter van de 
gemeenteraad, fractiegenoot V. Janszen, haar 
nog kort had toegesproken en de voorzittershamer had overhandigd, was het woord 
aan de nieuwe burgemeester. In een hartelijke toespraak vertelde ze onder meer hoe 
ze er uiteindelijk toe gekomen was om naar het burgemeesterschap van Reimerswaal 
te solliciteren en hoe ze een en ander had ervaren. Na afloop van de raadsvergadering 
was er voor iedereen gelegenheid om mevrouw Van Egmond en haar man de hand te 
drukken, waarvan door velen gebruik werd gemaakt.

Gezellig gepraat 
Inmiddels zijn we al weer meer dan een maand verder en kunnen we constateren, dat 
mevrouw Van Egmond haar draai al aardig heeft gevonden. Met grote betrokkenheid 
geeft ze leiding aan het college en de gemeenteraad en gaat ze het gesprek aan met de 
burgers. Voor zover we daar zicht op hebben, doet ze dat met veel plezier.
Toen we onlangs een jubilerend echtpaar vroegen hoe ze het bezoek van de nieuwe 
burgemeester hadden ervaren, was hun reactie: ‘We zagen er best een beetje tegenop, 
maar het is erg meegevallen. Ze is heel gewoon en we hebben gezellig met haar zitten 
praten.’
 
Krabbendijke J.P. Sinke

Het omhangen van de ambtsketen.
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 SGP-Jongeren
De commissie van de SGP-Jongeren te Reimerswaal 
heeft een tweetal nieuwe bestuursleden mogen 
verwelkomen: Jos van der Maas en Herwout 
Versprille: In de stukjes hieronder stellen zij zich voor.

Jos van der Maas
Beste lezers van ‘Een Vaste Koers’!
Zoals beloofd, stel ik mezelf als nieuw bestuurslid 
aan jullie voor. Mijn naam is Jos van der Maas 
en ik zal wat vertellen over mezelf en mijn 
functie bij SGP-J Reimerswaal. Ik ben 20 jaar, 
woon in Kruiningen en ben derdejaarsstudent 
werktuigbouwkunde aan Avans Hogeschool in 
Breda.
Naast studeren, lees, puzzel en zwem ik. Ik lees vooral tijdschriften, onder andere van 
de SGP(J). Verder vul ik mijn tijd graag met het volgen van de politiek en ben ik vooral 
betrokken bij de SGP(J). Ik bezoek regelmatig regionale of landelijke bijeenkomsten van de 
SGP-J.
Ik ben nog maar sinds juni bestuurslid, dus heb nog niet zoveel ervaring met deze 
functie. Wat ik op korte termijn in ieder geval ga doen, is samen met twee andere 
bestuursleden een mooie avond voor jullie organiseren. Verder heb ik er zin in om me 
samen met andere jongeren in te zetten voor de SGP tijdens de campagne voor de 
gemeenteraadsverkiezingen. Samen met het bestuur wil ik jongeren actief betrekken bij 
de christelijke politiek.
Als je vragen aan me hebt of meer wilt weten over mijn functie bij SGP-J Reimerswaal 
hoor ik het graag. Draag samen met SGP-J Reimerswaal je steentje bij aan de politiek! 
Op de laatste avond hebben we kunnen horen dat ook jij het voor het zeggen hebt in 
Nederland! Kom daarom naar de activiteiten van de SGP-J! 
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Herwout Versprille

Hallo allemaal, 
Dan is het nu mijn beurt om mezelf voor te stellen. Ik ben 
Herwout Versprille, 15 jaar oud en ik woon in Krabbendijke. 
Ik zit op het Calvijn College en zit nu in de vijfde klas van 
het VWO. 
Ik heb altijd al interesse gehad voor de politiek en dan met 
name de SGP. De SGP-jongerenavonden bezoek ik ook 
al langere tijd en ik was erg verrast toen ik gekozen werd 
als bestuurslid. Als jongste bestuurslid ben ik van plan 
andere ‘jonge’ jongeren te motiveren om de avonden te 
bezoeken. Ik hoop op een goede samenwerking en mooie, 
drukbezochte avonden. 
Voel je vrij om eens een avondje te komen luisteren!

Groetjes, Herwout

Noorddijk 17 | 4413 NE | Krabbendijke | info@tshoutman.nl | www.tshoutman.nl
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 SGP Krabbendijke 100 jaar
Op 8 januari 2017 was het 100 jaar 
geleden dat in Krabbendijke de plaatselijke 
kiesvereniging ‘Trouw aan ons beginsel’ werd 
opgericht. Voor zover bekend is Krabbendijke 
hiermee de oudste SGP-kiesvereniging. Het 
dagblad ‘De Zeeuw’ meldde de oprichting al in 
de uitgave van woensdag 10 januari 1917.   
Op vrijdag 7 april werd dit heuglijke feit 
onder grote belangstelling herdacht.                          
Deze avond werd geopend door onze 
voorzitter S.D. van Koeveringe. Gasten op 
deze avond waren onze partijvoorzitter M.F. 
van Leeuwen en onze partijleider mr. C.G. 
van der Staaij. Zij spraken respectievelijk 
over ‘100 jaar SGP: Terugblikken om vooruit 
te kunnen zien’ en over ‘Het voortbestaan 
van de SGP’. Waarnemend burgemeester P. 
Zoon van de gemeente Reimerswaal hield 
een felicitatietoespraak en overhandigde een 
passend geschenk. Ds. C. Sonnevelt sprak het slotwoord van deze mooie avond, waarna 
we staande het eerste en zesde couplet van ons volkslied zongen. Tijdens de bijeenkomst 
werd - als vanouds - ook gezongen uit de psalmen van Datheen. De bezoekers van deze 
avond werden door het bestuur verrast met een mooie mok, voorzien van een passend 
opschrift, als tastbare herinnering aan dit jubileum. De redactie verzocht mij een kort artikel 
te schrijven over de geschiedenis van de SGP in Krabbendijke en Reimerswaal. Over de 
geschiedenis van de PKV Krabbendijke heb ik in 2004/2005 twee artikelen geschreven voor 
‘Een vaste koers’. Hierin werd de periode 1917-1927 beschreven; de inhoud hiervan zal ik 
niet herhalen, temeer omdat ze zijn terug te lezen op de website van SGP Reimerswaal. Eén 
van de stuwende krachten bij de oprichting was de conservenfabrikant A. Weststrate Jzn. 
Hij was voorzitter van de kiesvereniging en enige tijd raadslid. 

Oprichting landelijke SGP
Toen de landelijke SGP op 24 april 1918 onder de bezielende leiding van ds. G.H. 
Kersten werd opgericht waren er acht kiesverenigingen aanwezig, namelijk Middelburg, 
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Aagtekerke, Krabbendijke, Yerseke, Waarde, Hoedekenskerke, ’s-Gravenpolder en Nisse. 
Dus drie van de acht aanwezige kiesverenigingen kwamen uit de huidige gemeente 
Reimerswaal. De oprichtingsdatum van de PKV Rilland is mij niet bekend. In 1927 
stelde de kiesvereniging Krabbendijke pogingen in het werk om een kiesvereniging in 
Kruiningen op te richten. Dit gebeurde op aandrang van leden uit Oostdijk. Zij behoorden 
tot de gemeente Kruiningen en konden bij de gemeenteraadsverkiezingen hun stem 
niet uitbrengen op een SGP-kandidaat. In 1931 werd de eerste SGP-er in de raad van 
Kruiningen gekozen, namelijk J. de Bat uit Oostdijk. De kiesverenigingen uit Krabbendijke, 
Waarde en Yerseke zijn dus ouder dan de landelijke SGP. 

Jubilea herdacht 
Ook werd aandacht besteed aan in het verleden bereikte mijlpalen. 
Zo herdacht de Krabbendijkse kiesvereniging in 1927 haar tienjarig bestaan. Zoals 
gebruikelijk werd er vergaderd ‘in de Consistorie der Gereformeerde Gemeente’.   
De toenmalige secretaris O. Koster gaf een ‘Historisch overzicht van de voornaamste 
gebeurtenissen in de afgelopen 10 jarige periode’. Helaas is dit overzicht niet meer 
aanwezig in het archief. In de eerste naoorlogse stukken lezen we ‘dat geen geld, en zelfs 
geen kas meer ons was overgelaten, maar alles is weggeroofd door den bezetter’ en ‘dat 
ook de ledenlijst door de Duitschers was weggenomen’.

De oude kerk van de Gereformeerde Gemeente, vaste vergaderlocatie van de kiesvereniging in 
de periode 1917-1930.



40

Op 4 april 1947 herdacht de kiesvereniging haar dertigjarig 
bestaan. Het herdenkingswoord werd uitgesproken door de 
voorzitter, ouderling G. van Velzen. Als uitgangspunt nam hij 
het tekstwoord uit Spreuken 23:19 ‘Hoor gij, mijn zoon, en word 
wijs, en richt uw hart op den weg.’ Hij noemde verschillende 
bijzonderheden vanaf het ontstaan der vereniging en zegt dat de 
daden in al die jaren niet altijd in overeenstemming geweest zijn 
met de naam ‘Trouw aan ons beginsel’. Hij merkt daarbij op dat wij altijd zaken van personen 
moet scheiden. Als een persoon valt, dan valt daarmee de zaak nog niet. De spreker wordt 
met belangstelling aangehoord, wat ook blijkt uit de bespreking die erop volgt: verschillende 
oudere leden die aanwezig waren konden er ook nog over mee praten (zo vermelden de 
notulen), zodat met voldoening op deze avond mocht worden teruggezien.

1953
Op de watersnoodramp van 1953 zal ik hier niet uitgebreid ingaan: hierover is elders 
genoeg te lezen. Dat het dorp Krabbendijke droog gebleven is, zullen de meesten wel 
weten. Krabbendijke lag als een eiland omringd door het zeewater. Een gevolg van deze 
tragische gebeurtenis was dat in het watersnoodgebied de gemeenteraadsverkiezingen 
van 1953 niet gehouden zijn op 27 mei maar uitgesteld werden tot 21 oktober. Bijzonder 
voor de gemeente Krabbendijke was dat Marinus Weststrate Jzn. voor het eerst met 
een zogenaamde vrije lijst deelnam aan de verkiezingen. Hij was een broer van de 
bovengenoemde A. Weststrate en was eerder ook bestuurslid en penningmeester 
geweest van de kiesvereniging. Ook prijkte zijn naam regelmatig op de SGP-
kandidatenlijst voor de gemeenteraad. Door omstandigheden was het helaas tot een 
breuk gekomen met de SGP, wat uiteindelijk resulteerde in een gescheiden optrekken. 
Hij werd gekozen in de raad en had daarin zitting tot 1963 toen hij bedankte in verband 
met zijn gezondheid. De SGP behaalde in 1953 weliswaar minder stemmen dan in 
1949, maar behield gelukkig wel haar beide zetels. Toen de gemeente Krabbendijke de 
verkiezingsuitslag rapporteerde aan de provincie, werd er achter de naam van Weststrate 
als toevoeging vermeld: ‘SGP-er’. zijn opvolger in de raad was A.J. Riedijk, die zitting had 
van 1963 tot aan de herindeling in 1970. 

Ten slotte
Opnieuw heb ik geprobeerd wat gegevens aan de vergetelheid te ontrukken. Voor op- of 
aanmerkingen of nadere informatie houd ik mij uiteraard aanbevolen.

Krabbendijke Ad Meeuwsen
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Heinkenszand
Schouwersweg 9d
4451 HS Heinkenszand
+31 (0) 113-56 40 60

Dirksland
Watertoren  51a
3247 CL Dirksland
+31 (0) 187-60 96 58

Ingenieursbureau
voor bouw en civiel

Kijk op Cerfix.nl

Cerfix is een ingenieursbureau met vestigingen in 
Heinkenszand en Dirksland. Cerfix levert advies, 
ontwerp, berekeningen en tekeningen voor allerlei 
bouwkundige en civiele constructies zoals:  
Funderingen, houtconstructies, staalconstructies 
en betonconstructies

AL MEER DAN 40 JAAR!!!

Voor al uw: 
binnenschilderwerk | buitenschilderwerk

wandafwerking | beglazing

Meer weten? 
Bel 0113-551339

of kijk op
www.saman-schilders.nl

RAAM
DECORATIE

Krabbendijke •  T  (0113) 50 36 35
w w w. k a a n g e v e l t e c h n i e k . n l

o.a. plissé en verticale lamellen
Voor alle soorten

kozijnen! Bevestigingzonderschroeven!

altijd kwaliteit!
G E V E L T E C H N I E K

Maatwerk!
G E V E L T E C H N I E K

Ook plissé horren en  hordeuren

Voor een goed
verzorgd kapsel

gaat u naar:

Dorpsstraat 16a - Krabbendijke

Tel. 0113 - 50 24 72
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 Op bezoek bij...
Bezoek aan onze drukker
Al vele jaren zijn in dit blad de advertenties te vinden van Drukkerij en Boekhandel Van 
Velzen b.v. Tijd voor een nadere kennismaking met deze firma. We brengen een bezoek 
aan de drukkerij, gelegen aan de Zuidweg in Krabbendijke. Bij de binnenkomst worden 
we verwelkomd door Laurens Meeuwsen, directeur van dit bedrijf. Onder het genot van 
koffie vertelt hij over de geschiedenis en de activiteiten van de drukkerij en boekhandel.
In 1919 begon Kees van Velzen met een drukkerij en boekhandel aan de Dorpsstraat in 
Krabbendijke, naast het toenmalige gemeentehuis. Op deze locatie is tegenwoordig de 
winkel van Neels gevestigd. In de begintijd werkte Kees alleen, maar na verloop van tijd 
kwam er meer personeel bij. Kees van Velzen heeft het bedrijf overgedragen aan zijn 
zoon Liza, een oom van Laurens Meeuwsen. Toen Laurens twaalf jaar was werd hij door 
zijn oom meegenomen om in de drukkerij te komen werken. Na het afronden van de 
mavo –in 1977- kwam hij fulltime in de drukkerij werken. In die tijd werkten er ongeveer 
tien mensen in de drukkerij. In 1988 heeft Laurens samen met zijn broer Adrie het bedrijf 
overgenomen van Liza van Velzen. Laurens richtte zich vooral op de boekhandel, broer 
Adrie stond aan het hoofd van de drukkerij. Aan deze taakverdeling kwam abrupt een 
einde toen Adrie in 1997 plotseling overleed aan een hartinfarct. Adrie is maar 41 jaar 
geworden. Sindsdien staat Laurens aan het hoofd van de drukkerij. De winkel wordt nu 
aangestuurd door de vrouw van Laurens. In 2003 werd begonnen met de nieuwbouw 

aan de Zuidweg. In datzelfde jaar werd 
drukkerij Van der Peijl uit Kruiningen 
overgenomen. Daarmee werd het op de 
oude locatie aan de Dorpsstraat te krap.  

In het drukkersvak hebben de 
ontwikkelingen niet stilgestaan. Vroeger 
moest al het drukwerk letter voor letter 
worden gezet in een raamwerk. Later 
kwamen de zetmachines. Met deze 
machines werd per regel een loden 
stempel gemaakt door te typen. Dit moest 
regel voor regel gecontroleerd worden 
en als er een fout in de regel zat moest 
de hele regel opnieuw gemaakt worden. 
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De regels werden in een raam geplaatst, 
wat vervolgens op de drukpers ging. Eind 
jaren zeventig deed de computer zijn 
intrede. Het drukproces is daarmee flink 
veranderd. De zetmachines en letterbakken 
werden overbodig en de mogelijkheden 
om drukwerk op te maken zijn inmiddels 
vrijwel onbeperkt. Printen is ook een 
techniek die zich enorm ontwikkeld heeft. 
Visitekaartjes, maar ook kleinere oplagen 
van flyers en brochures worden vaak 
geprint, wat veel minder bewerkelijk is dan 
drukken. Dit heeft ook zijn weerslag op het 
personeelsbestand. Waren er in 2003 nog 
achtien personeelsleden in de drukkerij, in 
de loop van de jaren is dat teruggelopen tot 
tien. Gelukkig zijn gedwongen ontslagen niet 
nodig geweest. Door alle ontwikkelingen 

is er minder personeel nodig voor hetzelfde resultaat. Ook de markt is veranderd. Met 
name de opkomst van internet is merkbaar. Vroeger liet iedereen zijn geboortekaartjes 
drukken, tegenwoordig worden de meeste geprint. Bedrijven factureren steeds meer 
digitaal, waardoor de vraag naar briefpapier en enveloppen sterk is teruggelopen. 
Vroeger kwam veel drukwerk uit Reimerswaal naar Van Velzen, dat is nu niet meer 
vanzelfsprekend. Om wat meer werk binnen te halen zitten Laurens en zoon Peter 
tegenwoordig in een netwerkclub waarmee zij in contact komen met bedrijven uit andere 
branches. Dit heeft al een aantal goede klanten opgeleverd. 

Naast directeur van een drukkerij en boekhandel is Laurens Meeuwsen ook voorzitter 
van de plaatselijke middenstandsvereniging. We vragen nog kort naar zijn kijk op de 
Krabbendijkse middenstand. De middenstand heeft het best zwaar, overigens niet alleen 
in Krabbendijke. Dit is vooral te wijten aan de vele webshops. Doordat bestellen via 
internet zo makkelijk is missen de fysieke winkels een heel stuk omzet.  Het was een forse 
tegenvaller dat ALDI uiteindelijk besloot om naar Kruiningen te verhuizen. Toch is Laurens 
niet negatief over de middenstand. Hij roept de bevolking wel op om ook de plaatselijke 
middenstand te blijven steunen. Als steeds meer mensen immers via internet alles kopen 
zal dat er uiteindelijk toe leiden dat er winkels gesloten worden. En dat is geen goede 
ontwikkeling.   
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Hoe ziet Laurens de toekomst van zijn bedrijf? 
Ondanks de grote concurrentie van het internet is 
Laurens niet somber. Er is nog steeds voldoende 
vraag naar handelsdrukwerk, boeken worden ook 
nog goed verkocht en het drukken van kerkbladen 
zorgt ook voor een mooie hoeveelheid werk. Door 
veel mond-op-mondreclame binnen kerkelijk 
Nederland komen opdrachten uit het hele land. 
Zo worden er herdenkingsboeken gedrukt over 
de geschiedenis van verschillende kerkelijke 
gemeenten. Met zijn zoons Johnny en Peter is 
de volgende generatie al volop betrokken in het 
bedrijf. Aan het eind van het bezoek krijgen we nog 
een rondleiding door de drukkerij. Daarna nemen 
we afscheid van Laurens en bedanken hem voor 
de gastvrijheid.

Rinus van den Berge
Johnny van Koeveringe

John Zuidweg
✆ 06-30 50 92 20

Oostdijk
info@zuidwegbouw.nl

www.zuidwegbouw.nl

opbouwen
verhuur
afbreken
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Kerkplein 14 Yerseke 0113-576550  www.devershoek.nl 

Dag verse groenten en fruit 

Kant en klare maaltijden 

Biologische producten 

Fruitmanden 

Zeeuws sap., babbelaars 

Hmmm zo gezond! 

Hollandse kaas 

Buitenlandse kaas 

Vers gebrande noten 

Mooi assortiment wijnen 

Sterke drank 

Uniek, Zeeuwse bier en wijn 

Zeeuwse chocola 

Kom kijken, kom proeven! 

Het adres voor gezond snoepen! 

Kerkplein 14 Yerseke 0113-576550  www.devershoek.nl 
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Kant en klare maaltijden 

Biologische producten 

Fruitmanden 

Zeeuws sap., babbelaars 

Hmmm zo gezond! 

Hollandse kaas 

Buitenlandse kaas 

Vers gebrande noten 

Mooi assortiment wijnen 

Sterke drank 

Uniek, Zeeuwse bier en wijn 

Zeeuwse chocola 

Kom kijken, kom proeven! 

Het adres voor gezond snoepen! 

info@devershoek.nlKerkplein 14 Yerseke 0113-576550  www.devershoek.nl 

Dag verse groenten en fruit 

Kant en klare maaltijden 

Biologische producten 

Fruitmanden 

Zeeuws sap., babbelaars 

Hmmm zo gezond! 

Hollandse kaas 

Buitenlandse kaas 

Vers gebrande noten 

Mooi assortiment wijnen 

Sterke drank 

Uniek, Zeeuwse bier en wijn 

Zeeuwse chocola 

Kom kijken, kom proeven! 

Het adres voor gezond snoepen! 

 

Valckenisseweg 34  -  Rilland-Bath 
0113-551384  -  www.hkmn.nl 

Nu met € 500 subsidie! 
Pelletkachels 

Voor uw complete tuin!

Grintweg 79  -  4401 ND Yerseke
tel. 0113 - 57 20 75

verkoop@tuincentrum-nieuwenhuijse.nl
www.tuincentrum-nieuwenhuijse.nl

 Hét adres voor al uw

tuinbenodigdheden en werkzaamheden!

Tuinontwerp
Tuinaanleg

Tuinonderhoud
Tuinbeplanting
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 Verslag SGP-avond 
20 oktober 2017
Diverse SGP’ers drinken op het gemakje hun kopje 
koffie, anderen praten met hun buurman. Er hangt 
een gemoedelijke sfeer in ‘Dorpshuis Apeldoorn’. 
Maar, tijd is tijd, we gaan beginnen. De voorzitter van 
de GA, dhr. S.D. van Koeveringe opent de avond met 
het zingen van een psalm, gebed en een meditatie. 
Daarna vertelt Jaco Zandee iets over het ontstaan 
van de nieuwe ‘PR-commissie SGP Reimerswaal’ 
waarvan hij voorzitter geworden is. 

Maarten Both heet de sprekers dhr. A.J. van der 
Maas (gedeputeerde van de SGP in Zeeland) en dhr. 
J.P. Sinke (wethouder SGP in Reimerswaal) van harte 
welkom. Het zal in deze avond gaan over ‘Gemeente 
en Provincie op één lijn?’. Op een aansprekende 
wijze worden beide heren een aantal stellingen voorgelegd. Hier en daar klinkt wat 
geroezemoes als er antwoord gegeven wordt op een ludieke stelling. Kijk, het publiek is 
het er duidelijk mee eens, of juist niet. Daarna houdt Van der Maas een inleiding over 
zijn rol vanuit de Staten richting de gemeenten. Het is niet altijd gemakkelijk om rekening 
te houden met de wensen van alle gemeenten. Goed overleg is nodig, maar uiteindelijk 

moet er wel beleid gemaakt worden. 
Dan krijgt J.P. Sinke het woord. Hij 
roemt de goede samenwerking. Maar 
toch wil hij aan Van der Maas nog het 
een en ander meegeven wat soms 
spanningen kan opleveren aan de kant 
van de gemeente. De gemeente moet 
wel bestuurbaar blijven en er moet 
dan ook gekeken worden wat in het 
belang van een gemeente is. 

Het is tijd voor koffie met een lekkere 
koek. De catering is weer uitstekend! 
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Na de pauze is er nog gelegenheid tot het 
stellen van vragen. Vooral de toeristenbelasting 
is een heikel punt. Is het goed om deze 
maatregel in te stellen of niet? De meningen 
zijn verdeeld. De uitkomst staat overigens nog 
niet vast. Er moet nog over gepraat worden 
door diverse mensen. Tot slot eindigt Van der 
Maas de avond met het zingen van een psalm 
en dankgebed. Daarna is er nog ruimte voor 
ontmoeting en ontspanning onder het genot 
van een hapje en een drankje. Een geslaagde 
avond! Alleen jammer dat u/jij er niet was! Ik 
heb u/jou gemist! Wellicht bent u/ben jij er 
de volgende keer wel, fijn! Dan zetten we de 
volgende keer wat extra stoelen klaar en zorgen 
we voor een extra bitterbal na afloop! Welkom! 

Martin van Manen

Marijkelaan 11  •  4401 GE  Yerseke  •  T. (0113) 57 26 20
E. info@baaij.nu  •  I. www.baaij.nu

...ook 
de onze

Uw wens... Uw zorg... Uw zaak...

belastingzaken – administraties – adviezen
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 SGP-Agenda
Tijdrede Waarde
Plaatselijke kiesvereniging ‘God zij met ons’ te Waarde. D.V. woensdag 14 februari 2018 
om 19.30 uur in het kerkgebouw van de Geref. Gemeente te Waarde.
Spreker s. D. de Wit uit Borssele.

Gemeenteraadsverkiezingen
Woensdag 21 maart 2018

Jubileumavond 100-jarig bestaan kiesvereniging Waarde
Vrijdag 23 maart 2018 om 19.30 uur in de zaal van de Adullamkerk met o.a.  
SGP-partijleider dhr. C.G. van der Staaij; SGP-statenlid dhr. H.J. van de Velde;  
SGP-wethouder dhr. J.P. Sinke; PVDA-gedeputeerde dhr. B. de Reu en  
burgemeester mevr. J.S. van Egmond.

Het adres voor 
al uw stoff en en 

fournituren

Zuidweg 21 - Krabbendijke
www.destoff enkantine.nl
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Wintercoll ectie

Langeville 17  |  4401 GL Yerseke
Tel. 0113-574257

www.anneliquemode.nl

OPRUIMING KLEDING EN HOEDEN
1 STUK    30% KORTING
2 STUKS 40% KORTING
3 STUKS 50% KORTING
* Vanaf € 49,95, niet op basis.

KERST-
COLLECTIE

IS
BINNEN!

UNIEKE COLLECTIE WINTERKLEDING
van maat 38 tot 54, veel keus!

KLEDING - HOEDEN
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Stationsgebouw

Krabbendijke, heeft per  
1 januari 2017 een inwoneraantal 
van 4.368 personen (19,5% van 
Gemeente Reimerswaal). Bij de 
afgelopen verkiezingen voor de 
Tweede Kamer stemde 45% van 

Molen ‘De Rozenboom’
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Nieulande

Krabbendijke op de SGP.  
De kiesvereniging ‘Trouw aan  
ons beginsel’ van Krabbendijke  
was als één van de eerste acht 
kiesverenigingen aanwezig bij de 
oprichting van de SGP op 24 april 1918.



Reimerswaal
Een vaste koers

 Colofon
Redactie
Pr-commissie SGP Reimerswaal

Redactieadres
Zie Secretariaat SGP-Reimerswaal

Wethouder van de SGP
J.P. Sinke, tel. 0113-502457

Raadsleden van de SGP
V. Janszen, fractievoorzitter, tel. 0113-551709
J.A. Rottier, fractiesecretaris, tel. 0113-572196
B. Otte, fractiepenningmeester, tel. 0113-383094
M. Bruinooge, tel. 0113-383383
A.J. Meeuwsen tel. 0113-503035
M.M. Sinke, tel. 0113-745096
A. van Stee, tel. 0113-572258

Bestuursleden Gemeentelijke Afdeling
S.D. van Koeveringe (voorzitter), Krabbendijke
M.W. Sinke (secretaris), Waarde
C.R. Christiaanse (penningmeester), Yerseke
M.J. van den Berge, Yerseke
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Techno Service ’s-Gravenpolder BV  Schoorkenszandweg 17a, ’s-Gravenpolder
Tel. +31 (0)113 312020  |  info@tsg.nl  |  www.tsg.nl

TSG is een modern, energiek en toonaangevend 
elektrotechnisch installatiebedrijf met ruim 30 jaar 
ervaring in de industriële automatisering.

Actief in: - mosselverwerkende industrie
 - koel- en vriestechniek
 - agrarische sector
 - machinebouw

Gespecialiseerd in: - panelenbouw
 - machinebesturing
 - softwareontwikkeling
 - proces automatisering
 - droog- en bewaartechniek
 - elektrotechnische installaties



Jufferswegje 31
 4421 JA Kapelle-Biezelinge

tel. (0113) 33 03 50
info@deheyzon.nl

Nu ook
BUITEN-TERRAS !

Pieter en Janine Heykoop
  Yerseke

De HeyZon!
al de mooiste eestlocatie    vanZeeland!20

Koude/Warme Buffetten 
Jubilea / Verjaardagen 

Zeeuwse Koffietafels 
Personeelsavonden 

Zakelijke Lunch 
Vergaderingen 
Bruiloften 
Recepties 
High Tea 
Dagtrips 
Diners

Barbecue (binnen) 

(vooraf reserveren)

Kijk ook 
op onze website:

www.deheyzon.nl
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